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                         versjon 080219  

Protokoll 
Årsmøtet i Nordre Follo Arbeiderparti 

 
Dato: Torsdag 31. januar kl.19:00 
Sted: Grendehuset (Vellet) på Oppegård 
Antall: 49 stykker.  

 
Åpning.  
  

Leder i Nordre Follo Arbeiderparti, Arild Burud, ønska velkommen til det første, ordinære 
årsmøtet siden Nordre Follo Arbeiderparti ble stifta i 15. februar i fjor.  
 
Deretter ba han om et minutt stillhet til minne om følgende partimedlemmer som døde i 2018: 
Torgrim Elsrud, Odd Nesbakken, Reidar Skovdal, Øyvind Elieson og Per Arne Bøhler.  
 
Partileder delte deretter ut årsmerker til de av jubilantene, som var til stede: 
20-årsmerket: Bjørn Barland og Per Nygård. 
I tillegg har følgende oppnådd 20-årsmerket: 
Åse Farestveit, Ellinor Gohn, Jorunn Brith Røskeland, og Brit Bredahl.   
 
30-årsmerket: Elizabeth Knoff. 
I tillegg har følgende oppnådd 30-årsmerket: 
Torgny Aas og Inger-Johanne Thoresen. 
 
40-årsmerket: Inger-Lise Andresen. 
I tillegg har følgende oppnådd 40-årsmerket: 
Solveig Refsdal og Liv Scharp Gulbrandsen 
 
50-årsmerket: Solfrid Grønn. 
I tillegg har følgende oppnådd 50-årsmerket: 
Martinus Stenberg 
 
60-års diplom: Knut Aksel Hongrø. 
 
 
Stortingsrepresentant Martin Kolberg var invitert. Han holdt foredrag om de store linjene i norsk 
politikk og om arbeiderbevegelsens fundament. Han argumenterte sterkt og medrivende for 
behovet for vår bevegelses fortsatte eksistens.  
 
Her følger utdrag fra hans inspirerende foredrag: 

- Arbeiderbevegelsens historiske rolle er å gjøre mennesket fri - individuelt fri og sosialt trygg! 

- Kampen har endra karakter, men grunnlaget er det samme. 
- Norge er Norge fordi Arbeiderpartiet ved oss medlemmer, som bærere av ideene i vårt 

lokalsamfunn. 
- Rettsstaten, likhet for loven, arbeidernes rettigheter, helse og omsorg har vært 

grunnleggende områder i arbeiderbevegelsens politikk. 
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- «Det viktigste jeg har oppnådd, er at vi slipper å stå med lua i handa», var Einar 

Gerhardsens takk til Landsmøtet, da de hylla han på hans 75-årsdag. 
- «Dersom vi ikke representerer de som sitter nederst bed bordet, representerer vi ingen», var 

ett av Håkon Lies treffende utsagn. 
- Ernst Wigforss, Sveriges finansminister fra 1936 til 1949, uttalte: «For oss sosialdemokrater, 

er kun det beste godt nok! 
- Kolberg påpekte at Arbeiderpartiet er det eneste sosialdemokratiske partiet i Europa, som 

har vært størst ved alle valg de siste 100 åra. 
- Han understreka at Arbeiderpartiet tåler å tape valg og regjeringsmakt, men tåler ikke å miste 

selvtilliten og samfunnsmakten over tid.  
 
Martin Kolberg framhevet følgende strategiske elementer for å øke vår oppslutning: 
- Politikk foran taktikk. 
- Vi må være «ekte vare». 
- Primært å ta vare på våre egne, på arbeidsfolk. 
- Tydelig, sosialdemokratisk politikk. 
- Alltid føre en politikk, som gjør det lett for fagbevegelsen å slutte seg til.   
   
Martin Kolberg pekte også på hva vi skal kjempe i mot: 

Uthulinga av Grunnloven og Arbeidsmiljøloven og svekkelse av tariffavtalene. 
Privatisering. 25 % av omsorgstilbudet er nå privatisert. Dette kan føre til en to-deling av 
velferdstilbudet. 
 

Martin Kolberg mente at de borgerlige har en klar strategi: Uthule retten til å eie vår arbeidskraft. 
Den enkelte knytter verdifull kontakt til sin arbeidsplass ved å være fast ansatt i en bedrift med 
tariffavtaler og ordnede forhold. De borgerlige svekker denne tilknytninga; private virksomheter i 
private stimuleres til å engasjere arbeidskraft som oppdragstakere, istedenfor å ansette. 
 
Kolberg framholdt at Arbeiderpartiet skal stå på disse to pilarene: 
- Folkemakta 
- Organisasjonsmakta, bygd på lokalpartiene. 
 
Martin Kolberg avslutta med å komme med følgende oppfordring: 
Vi må bruke det grønne momentumet til å styrke folkestyret, velferdsstaten og næringslivet! 
 

 
 

Deretter fulgte den formelle delen av årsmøtet. 
 

I Godkjenning av innkalling og saksliste. 
Vedtak 
Godkjent. 
 

II Valg av møteleder, protokollfører og to til å undertegne protokollen.  
 
Vedtak 
Dirigent: Gunvor Eldegard 
Protokollfører: Kjell-Arne Ekeberg 
Til å underskrive protokollen: Håkon Heløe og Jostein Nilsen 
 
 

III Årsmeldinger fra styret, arbeiderlagene, kommunestyregruppene. 
Møteleder gjennomgikk styrets forslag til årsmelding, som var sendt ut på forhånd.  
 



 

3 
 

Vedtak 
Årsmeldinga er godkjent med følgende merknader, som tas inn i en revidert utgave av 
Årsmeldinga: (Nummereringa er den som er brukt i Årsmeldinga. Det som endra, er satt i 
kursiv). 
 
Ad 1:Styret i perioden 
 

Nordre Follo AUFs leder tiltrer styret.   
 
Revisorer: Gunnar Wedde og Turid Johansen. 
 
Ad 4: Valgkomite i perioden 
Tuva Moflag (leder) 
Aud Jannik Matre 
Bjørn Gunnar Ganger 
Inger-Lise Kvifte Andresen 
August Wærland Aalandslid 
 
Ad 7: Programkomiteen i perioden 
Merete Bellingmo tiltrådte komiteen. 
 

 
Ad 13: Nominasjonen til kommunevalget i 2019 
 
Kandidat nr. 43, Marie Mollatt, meddelte partileder rett før årsmøtet at hun trakk seg fra lista.   
Etterfølgende kandidater på lista rykker dermed én plass opp. 
Lista består nå av 51 kandidater. 
 
 
Ad 14: Kommunestyregruppenes arbeid i perioden 
Siste setning skal lyde: 
Det vises ellers til rapport fra hhv. kommunestyrepartigruppa i Ski og Oppegård. 
 
 
Ad 16: Kommunevalget 2019 
Siste setning strykes: Tirsdag 8. januar 2019 var det postkasseaksjon i Langhusområdet for 
å dele ut flyers med informasjon om mulige utbyggingsplaner for Langhusområdet. (Denne 
opplysninga hører hjemme i Årsmelding for 2019). 
 
 
Ad 18: Seniorgruppene i perioden. 
8. setning skal lyde: Seniorgruppa for Langhus - og Siggerud arbeiderlag og Ski arbeiderlag 
er en uformell gruppe på 10 – 12 personer. 
 
 
Ad 19: Nordre Follo AUF. 
Ski AUF og Oppegård AUF ble 20. januar 2018 slått sammen til Nordre Follo AUF. 
 
Ad 20: Ski-Aktuelt og annen kommunikasjon med medlemmene. 
Overskriften endres til Ski-Aktuelt og Signal og annen kommunikasjon med medlemmene 
Ny siste setning i 1. avsnitt: 
Medlemsbladet for Oppegård arbeiderlag, Signal, kom ut med tre numre i 2018.  
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IV Regnskap 2018 med revisorenes beretning. 
Kasserer Stein Wik forklarte at det framlagte styre – og revisorbehandlede regnskapet 
egentlig besto av tre delregnskap: Regnskap for hhv. Oppegård Arbeiderparti og Ski 
Arbeiderparti for perioden 1. januar til 15. februar 2018 og for Nordre Follo Arbeiderparti for 
perioden 16. februar til 31. desember 2018. 
Stein Wik, Gunnar Wedde tidligere kasserer i Ski Arbeiderparti og revisorene mente det mest 
hensiktsmessige var å se disse tre regnskapene under ett.  
 
Revisorene er enige i at det framlegges ett samlet regnskap for hele 2018. 
Revisorene hadde ingen bemerkninger til det framlagte regnskapet. 
 
Vedtak 

1. Det framlagte regnskapet godkjennes. 
2. Revisorenes beretning tas til etterretning 

 
 
Vedtatt enstemmig. Uttalelsen blir dermed: 

V Budsjett 2019. 
Kasserer Stein Wik gikk gjennom styrets forslag. 
 
Turid Johansen foreslo: 

1. Å justere inntektene ned fra kr. 180 000 til kr. 150 000. 
2. Redusere telefon/Internett til 1 500. 
3. Redusere Valgarbeid til kr. 170 000. 

 
Håkon Heløe foreslo å øke potten på utgifter til 1. mai med kr. 1 000 til kr 4 500. 
Tillegget skal dekke kostnadene ved kransnedleggelsen ved Oppegård Rådhus. 
 
Vedtak 

1. Turid Johansens forslag falt. 
2. Håkon Heløes forslag ble vedtatt: Posten Utgifter til 1. mai settes til kr 4 500. 

 

 
VI Innkomne forslag.  
Det var sendt inn ni forslag. I tillegg behandla Årsmøtet et benkeforslag. 
 
Følgende sju forslag fra styret ved August Wærland Aalandslid, Nordre Follo AUF:  

 

1. Todeling av foreldrepermisjonen. 

1. punkt: Foreldrepermisjonen skal todeles 

2. punkt. Far/medmor skal ha selvstendig opptjeningsrett til foreldrepenger. 

Vedtak 
1.punkt falt mot tre stemmer. 

2.punkt: Enstemmig vedtatt.  

Vedtatt. Uttalelsen blir dermed: 

Grunnlaget for et mer likestilt samfunn starter allerede i barneårene. Mange barn blir fra ung 
alder eksponert for klare kjønnsroller, både i hjemmet, i barnehage og skole i tillegg til på 
fritiden. I barnehagen er det en klar overvekt av kvinnelige ansatte og i hjemmet er det 
fremdeles slik at mødre tar ut størst del av foreldrepermisjonen, og gjør det meste av 
husarbeidet. 
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Foreldrene har enorm påvirkning på sine barn, dette gjelder også i utformingen av 
kjønnsroller. Det er fremdeles slik at mor bruker klart mest tid med barnet i dets første leveår 
og at far ofte velger jobb foran pappapermisjon. Slike strukturer legger føringer for hvordan 
barnet opplever foreldrerollene og setter premisset for hvilken rolle barnet selv føler den må 
utfylle, knyttet til sitt eget kjønn. Arbeiderpartiet mener at en todeling av foreldrepermisjonen 
er et steg i riktig retning. 

 

Arbeiderpartiet mener at: 

 far/medmor skal ha selvstendig opptjeningsrett på foreldrepenger 

 

2. Avskaffe abortnemdene.  

Vedtak 
Vedtatt mot fire stemmer. 

Uttalelsen blir dermed: 

Avskaffe abortnemndene 

For mange kvinner er abort et krevende valg, med mange etiske problemstillinger knyttet til 
seg. Arbeiderpartiet mener at kvinners rett til selvbestemt abort er en viktig rettighet som må 
styrkes. Dagens abortlov slår fast at den gravide er suveren i sin avgjørelse fram til uke 12. 
Hvis ønsket om abort inntreffer etter uke 12 må den gravide søke til en abortnemnd. For 
vedtak om innvilgelse fordres enstemmighet. I 2016 behandlet nemndene 654 søknader om 
abort etter 12. uke, hvorav 569 av disse ble innvilget. Av sakene som gikk videre til den 
sentrale klagenemnda ble 19 innvilget og 12 avslått. Abortnemndenes overveldende positive 
vedtak viser at det er etisk og medisinsk forsvarlig å utføre abort til og med uke 18.  I Sverige 
har kvinner rett til selvbestemt abort fram til uke 18. Når vi over en femårsperiode har 
opplevd at om lag 70 norske kvinner har reist til Sverige og England for å gjennomføre 
aborter som burde vært gjennomført på deres lokale sykehus, er det grunn til bekymring. 
 
Ved en avvikling av abortnemndene ser Arbeiderpartiet fortsatt behov for rådgivning, 
veiledning og bistand til kvinner og familier som velger å utføre abort, og mener at tilbud om 
råd og veiledning alltid bør være tilstede for kvinner som velger å ta abort. Det siste kvinner i 
en sårbar situasjon trenger er mer skam og skyld. Arbeiderpartiet vil derfor avskaffe 
ordningen med nemndene og sikre selvbestemmelse frem til uke 18. 
 

Arbeiderpartiet mener at: 

• Abortnemndene skal avskaffes, og retten til selvbestemt abort skal utvides til uke 18. 

 

3. Sosial boligpolitikk. 

Vedtak 
Vedtatt. Uttalelsen blir dermed: 

Sosial boligpolitikk 
Et trygt sted å bo er definert som et basisbehov gjennom FNs konvensjon om økonomiske, 
sosiale og kulturelle rettigheter, men for mange er stigen i boligmarkedet trukket opp for 
lengst. I Norge er det ifølge SSB mellom 170 000 og 280 000 som kan defineres som 
vanskeligstilte på boligmarkedet.  

 

Særlig krevende er det for ungdom, kvinner i utsatte yrker, i ufrivillige deltidsstillinger og 
personer med flerkulturell bakgrunn. Arbeiderpartiet mener derfor at flere bør inkluderes i 
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boligmarkedet gjennom å styrke Husbanken, utvide startlånordningen, ta i bruk leie-til-eie-
modellen på nasjonalt plan og samarbeide mer med utbyggere og boligbyggelag. 

 

Den sterke prisutviklingen har gjort boligmarkedet utilgjengelig for mange mennesker. 
Egenkapitalkravet er nødvendig for å bremse gjeldsveksten i samfunnet, men samtidig er det 
nettopp egenkapitalkravet som bidrar til å utestenge de som er vanskeligstilte på 
boligmarkedet.  

 

Arbeiderpartiet vil øke boligbyggingen, og gjennomføre et løft for den sosiale boligpolitikken. 
Leie-til-eie-modellen, som har vært utprøvd i mange kommuner over flere år, må løftes til å 
bli en del av den nasjonale boligpolitikken. Leie-til-eie innebærer at kjøper betaler ned 
boligen over tid, slik at mennesker som ellers ikke hadde kvalifisert etter egenkapitalkravet 
kan skaffe seg sin egen bolig. Leie-til-eie må utvides til alle kommuner, og Husbanken må 
stille med finansiering for de som er vanskeligstilt på boligmarkedet. Staten må inngå 
forpliktende samarbeid med boligbyggelag og utbyggere, med sikte på å etablere flere leie-
til-eie-prosjekter med finansiering fra Husbanken.  

 

I følge NIBR finnes det rundt 4000 bostedsløse i Norge. Ettersom det å ha et sted å bo er 
definert som et basisbehov gjennom FNs konvensjon om økonomiske, sosiale og kulturelle 
rettigheter, vil styrke overnattingstilbudet for bostedsløse og lovfeste retten til varig tilrettelagt 
bolig for vedvarende bostedsløse. For å skaffe bedre oversikt over bostedsløse og 
vanskeligstilte på boligmarkedet må det gjennomføres en ny nasjonal kartlegging av 
bostedsløse. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

 At startlån skal være tilgjengelig for ungdom som egenkapital og skal vurderes etter 
inntekt og formue 

 Øke og justere integreringstilskuddet som følger med flyktninger til kommunen der de 
bosettes, i henhold til lokale boligpriser og eventuelt andre tungtveiende hensyn 

 Sikre barnefamilier kontinuitet i boforhold i kommunale boliger 

 Ha familievennlige kommunale boliger som sikrer barn trygge og tilfredsstillende 
oppvekstsvilkår 

 At kommunale boliger skal etableres spredt i kommunene 

 Lovfeste retten til varig tilrettelagt bolig for vedvarende bostedsløse 

 At det innføres en rett til midlertidig botilbud til bostedsløse, samt dagbøter som 
sanksjonsmulighet om kommuner og NAV ikke sikrer botilbud for bostedsløse 

 At alle kommuner tar i bruk leie-til-eie-modellen som del av den sosiale boligpolitikken 

 Innføre rett til leie-til-eie med finansiering gjennom Husbanken for vanskeligstilte på 
boligmarkedet 

 Inngå forpliktende samarbeid mellom kommuner, stat og boligbyggelag med sikte på 
å ta i bruk leie-til-eie-modellen i flere utbyggingsprosjekter 

 Etablere flere ikke-kommersielle utleieboliger 
 

4. Olje- og gass. 

AUF endra forslaget i 2. kulepunkt, slik at dette lød: 

(Arbeiderpartiet) Ha full stans av nye konsesjonstildelinger.  

Vedtak 
Vedtatt med 25 stemmer.  
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Uttalelsen blir dermed: 

Olje- og gass. 

FNs klimapanel la i 2018 frem en ny klimarapport om konsekvensene av menneskeskapte 
klimagassutslipp. Rapporten slår fast at verdenssamfunnet ikke har kommet langt nok, 
artsmangfoldet vil dø ut, millioner av mennesker vil bli drevet på flukt og økende ekstremvær 
vil endre måten vi lever på hvis vi ikke begrense den globale oppvarmingen.  Verden har 12 
år på seg til å redde klimaet, da kan vi ikke fortsette i dagens tempo i olje- og gassutvinning.  

 

I dag vet vi at tunge oljefelt som Johan Castberg ligger an til å bli ulønnsomme for staten 
over tid. I møtet med nye fornybare energikilder og en fallende oljepris, hvor store 
investeringer i olje og gass ikke vil bli lønnsomme for Norge, så er det økonomisk uansvarlig 
å si ja til nye konsesjonstildelinger.  

 

Det er et paradoks at vi fortsatt har svært gunstige ordninger til leting og utvinning av olje og 
gass som ikke er i tråd med klimaforpliktelsene våre, og som det er veldig usikkert om 
kommer til å bli økonomisk lønnsomt. Klimaloven forplikter Norge til å gjennomføre 40 % 
utslippskutt innen 2030 og Arbeiderpartiet mener det må̊ gjennomføres politikk som gjør at vi 
når denne målsetningen. 

 

Arbeiderpartiet vil:  

 Avskaffe leterefusjonsordningen, redusere friinntekten og bruke midlene på fornybare 
næringer. 

 Ha full stans av nye konsesjonstildelinger. 

 At det ikke skal gjøres nye lete- og prøveboringer 

 Avskaffe TFO-ordningen (tildeling av forhåndsdefinerte områder) 

 At Norge skal være et samfunn med null utslipp i 2050 

 Fjerne regnskapsfordelene i petroleumsindustrien 

 Bruke andelen fra CO2-avgiften på̊ sokkelen og sette disse midlene inn i 
Klimateknologifondet 

 Ha en egen oljekommisjon i Norge inspirert av Tyskland der målet er å en konkret 
plan for avviklingen av norsk oljeindustri. 

 Ha et sysselsettingsprogram som skal styre kompetansen i oljenæringa over mot 
fornybare næringer 

 

5. Landbruk.  

Vedtak 
Vedtatt med 30 stemmer. Uttalelsen blir dermed: 

Landbruk.  

Arbeiderpartiet ønsker å satse på̊ norsk matproduksjon, og vil gjøre landbruket mer 
bærekraftig og fremtidsrettet. Omlegging til et bærekraftig landbruk har stort potensiale for å 
binde karbon i jorda, øke fruktbarheten og kutte klimagassutslipp. Arbeiderpartiet ønsker økt 
bruk av naturgjødsel, og at gjødslingen på̊ de store brukene skal foregå med større 
presisjon. Vi vil ha et tak for giftstoffer i matproduksjon og at gårdsdyr som hovedregel skal 
fores på norskprodusert for. Arbeiderpartiet vil redusere svinnet i norsk landbruk, og sørge 
for at spiselig mat som i dag kastes, kommer til nytte. 

 

I Norge er rundt 3 prosent av landområdene dyrkbar mark. 1 prosent er matjord av kvalitet til 
å dyrke korn og andre matvarer vi kan spise direkte fra jorda som frukt, grønnsaker og bær. 
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Matjorda er en sårbar ressurs som vi må̊ forvalte på̊ en god måte for å sikre fremtidig 
matproduksjon. Mye av den beste matjorda ligger rundt de største byene, og hvert år 
forsvinner det 6 kvadratkilometer dyrkbar mark i Norge. Dette er et areal som tilsvarer 1500 
fotballbaner. Vi har ikke råd til å kaste bort en så viktig ressurs. Derfor vil Arbeiderparti ha et 
enda strengere vern av matjord.  

 

Arbeiderpartiet vil: 

 Utrede miljødifferensiering av produksjonsstøtten. 

 Endre miljøtilskuddet etter modell fra Østerrike 

 Alle nye landbruksmaskiner skal være utslippsfrie innen 2025. 

 Innføre statlige retningslinjer for å hindre utbygging av myrer og våtmarker 

 Gjøre tilskuddsordningen for presisjonsgjødsling permanent og nasjonal 

 Øke andelen økologisk landbruk, og øke bruken av naturgjødsel i det konvensjonelle 
landbruket. 

 Stille strengere krav om sprøytemiddelbruk 

 At kraftfor ikke kan stamme fra regnskogen og som hovedregel være norskprodusert 

 Endre definisjonen av selvforsyningsgrad til å omhandle nødvendige næringsstoffer 
befolkningen trenger, heller enn ulike produkter. 

 Innføre et strengere regime for å ivareta jordvernet og forankre det i Jordloven og 

plan- og bygningsloven, og tas hensyn til i NTP. 

 

6. Et offentlig utdanningsløp. 

AUF endra forslaget i 4. kulepunkt, slik at dette lød: 

Utforme en ny privatskolelov der det ikke gis statsstøtte til noen former for kommersielle 

privatskoler. 

 

Eva Rogneflåten foreslo dette som nytt kulepunkt: 

Ikke gi konsesjon til private barnehager eller skoler, som nekter å ansette folk pga. deres 

legning. 

 

Ingebjørg Nilsen foreslo å endre kulepunkt. 4:  

Utforme en ny privatskolelov der det ikke gis statsstøtte til kommersielle privatskoler. 

Hun argumenterte for å stryke strekpunkt 8: "Utforme en ny privatskolelov", siden den er 
nevnt i punkt 4. 
 

Ingebjørg Nilsen foreslo å endre kulepunkt. 9 til slik: 

Ikke gis statsstøtte til skoler med alternativt livssyn. 

 
Vedtak 
Nordre Follo AUFs forslag ble enstemmig vedtatt med de tre framkomne 

tilleggsforslagene.  
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Vedtatt uttalelse blir dermed: 

Et offentlig utdanningsløp 

Et bredt og mangfoldig utdanningsløp har alltid vært et viktig prosjekt for arbeiderbevegelsen. 
Gjennom en sterk fellesskole og barnehage skal alle barn, uavhengig av bakgrunn og 
forutsetninger, få de samme mulighetene til å lykkes i livet. Det at alle barn møtes i den 
samme barnehagen og den samme skolen bygger tillit mellom mennesker i samfunnet vårt. 
Skolen er et viktig verktøy for å unngå ulikhet og sikre at alle barn skal kunne nå sitt 
potensiale.  

Arbeiderpartiet vil: 

 Hindre at skoleeiere skal kunne ta utbytte, og ha en enda strengere kontroll med 
hvordan skoleeierne bruker datterselskaper for å omgå regelverket. 

 At konsesjoner til privat skoledrift skal være tidsbegrenset, med krav om ny 
søknadsprosess og mulighet til demokratisk innvirkning. 

 At kommuner og fylkeskommuner skal ha vetorett mot etablering av privatskoler 

 Utforme en ny privatskolelov der det ikke gis statsstøtte til noen former for 
kommersielle privatskoler. 

 At det bør spesifiseres at forbudet mot å overføre verdier til skolenes eiere også 
gjelder ved salg. 

 Styrke Utdanningsdirektoratet, gjennom tilstrekkelige ressurser til rådighet, slik at de 
kan gjennomføre et effektivt tilsyn med de private skolene 

• At brudd på lov og regelverk må håndheves strengere og følges av bøter og mer 
effektive sanksjoner 

• Ikke gi statsstøtte til skoler med alternativt livssyn 

• Innføre en lov som hindrer barnehageeiere å ta ut utbytte og profitt 

• At målet om profittfrie barnehager slås fast i barnehagens formålsparagraf 

• Sette klare krav i lovverket til eierform og selskapsorganisering, for eksempel etter 
dansk modell for selveiende institusjoner 

• At kommunene sier nei til ytterligere privatisering av offentlige barnehager 

• Vri barnehagefinansiering fra stykkprisfinansiering til budsjettstyring og 
tilskuddskontroll 

• At kommunene jobber aktivt for å ta tilbake de offentlige barnehagene i privat regi, 
f.eks. når en kontrakt med en privat barnehage går ut 

• Åpne opp i lovverket for at kommunene får større myndighet til å styre barnehagene 
de finansierer, uavhengig av eierform 

• At kommunene må kunne vedta barnehagestruktur med hensyn til lokalisering, 
kapasitet og opptak uavhengig av eierform 

• Alle private barnehager skal tilslutte seg nasjonale tariffavtaler som regulerer de 
ansattes rettigheter 

• Ikke gi konsesjon til private barnehager eller skoler, som nekter å ansette folk pga. 
deres legning. 

 

7. En yrkesfaglig skolepolitikk.  

Vedtak 
Vedtatt enstemmig.  
Uttalelsen blir dermed: 

En yrkesfaglig skolepolitikk 

Skolen utgjør en av de viktigste byggesteinene for resten av livet. Arbeidslivet stiller høyere 
og høyere krav til kompetanse. Arbeiderpartiet mener at det må være en forutsetning for 
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dagens skolepolitikk at dagens unge får den nødvendige kompetansen og kunnskapen som 
næringslivet etterspør for å skape morgendagens verdier. 

  

Yrkesfagene i Norge trenger et løft. Det er viktig kompetanse som både offentlig og privat 
sektor har bruk for i de forskjellige yrkesfagene. I møte med automatisering, eldrebølge og 
hard utenlandsk konkurranse så er det gjennom et tilstrekkelig antall og kvalifiserte 
fagarbeidere at vi skal håndtere utfordringene. Da må man ta et tak innen rekruttering, sørge 
for et sterkt faglig innhold i læretiden og garantere for at lærlingene får et trygt og sikkert 
møte med arbeidslivet. 

  

For å styrke rekrutteringen til yrkesfag så må samfunnet sikre trygghet og stolthet for de som 
velger yrkesfag. Ingen ungdommer ønsker å utdanne seg til å måtte gå gatelangs og vente 
på å få fullføre utdanningen sin, og derfor mener Arbeiderpartiet at man må lovfeste retten til 
lærlingplass for kvalifiserte elever. Man trenger også en tiltakspakke som gjør det mer 
økonomisk attraktivt for bedrifter å ta imot lærlinger sånn at større deler av næringslivet føler 
at det er økonomisk forsvarlig å ha yrkesfagelever i lære i sine bedrifter. 

  

Det er viktig at opplæring og utdanning tilpasses enkeltmennesket, men også at det stilles 
krav om høy kvalitet som en del av læretiden. Gjennom å styrke opplæringskontorene, få 
næringslivet involvert i skolen tidlig og innføre krav om lærlingråd i alle fylker kan man sikre 
at alle lærlinger får en sterk og god faglig oppfølging som sikrer dem den kompetansen de 
trenger til arbeidslivet. TAF-modellen som gjør til at elever kan være i skole og i læretid 
samtidig er en viktig ordning å styrke og spre til andre yrkesfag. Det er viktig at elever føler at 
man får brukt kunnskapen sin i praksis og få bruke erfaringene man får inn i læringen sin i 
skolen.  

 

Når yrkesfagelever går ut i arbeidslivet som en del av utdannelsen sin, så er det viktig at de 
har gode arbeidsvilkår og at deres rettigheter i arbeidslivet blir fulgt opp. Arbeiderpartiet 
mener derfor at arbeidsrettigheter må bli en del av pensum i den norske skolen. Elever må 
vite hva som er standarden for lønn, respekt og arbeidstid sånn at de vet når det er noe de 
burde reagere på.  

  

Arbeiderpartiet vil: 

• Stille krav til kommunene om å årlig tilby minst en læreplass per 500 innbygger, samt 
at fylkeskommunen aktivt skal sørge for at det ansettes lærlinger i offentlig sektor 

• Kompensere bedriftene for å ta inn lærlinger som har særskilte utfordringer 
• At det ved offentlige anbud stilles krav om at de som får anbudet er aktive 

lærebedrifter og har hatt lærlinger det siste året 
• At deler av kostnadene til læreplasser skal finansieres gjennom et fond som alle 

virksomheter innenfor de ulike bransjeområdene må bidra til 
• Øke lærlingtilskuddet tilsvarende det en skoleplass koster 
• At alle fylker skal ha et elev- og lærlingombud 
• Innføre lærlingråd i alle fylker etter modell fra Sør-Trøndelag 
• Ha lovfestet rett til læreplass 
• Overføre TAF-modellen til andre yrkesfag 
• Gi folk med fagbrev retten til å ta høyere utdanning innenfor sitt kompetanseområde 
• Arbeide for å heve den pedagogiske og faglige kompetansen i lærebedriften slik at 

lærlingens rettigheter i opplæringsloven blir ivaretatt, og kvaliteten i opplæringen 
styrkes 

• Arbeide for å sikre erstatning ved yrkesskader/yrkessykdom for studenter og elever 
under praksisperioden 

• Alle lærlinger skal få et lærlingbevis hvilket vil gi like fordeler som et studentbevis 
• Gi økte midler til opplæringskontoret for å jobbe opp mot bedrifter med 

lærlingeplasser 
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• Koble skolen og næringslivet tidlig inn i skolen 
• Sørge for at fag- og svennebrev er tilpasset dagens og fremtidens arbeidsliv. 
• At det skal opprettes en egen nettside for studenter og lærlinger på vei ut i 

arbeidslivet 
• Sikre at arbeidsrettigheter blir en del av pensum i norsk skole 

 
 

To forslag fra styret ved Merete Bellingmo: 

8. Vi trenger en skole for framtida. Vi må ha en skole som minsker forskjeller 
mellom barn og er tilpasset dagens familieliv.  
 
Vedtak 
Vedtatt enstemmig. Uttalelsen blir dermed: 

Vi trenger en skole for framtida.  

Nordre Follo ser behov for en utvikling av skolen og skolehverdagen.  

Norsk arbeidsliv er et av Europas mest effektive og tiden er derfor moden for videre utvikling 
av dagens skole. 

Mange foreldre og barn gir uttrykk for en hverdag hvor tid og ressurser ikke strekker til. 

De melder om behov for endringer i skolen og da særlig hvordan læring i dag er organisert. 

 

Det er et sterkt behov for løsninger som er tilpasset et moderne familieliv og hvor alle barn 
opplever og gis like muligheter. 

En ordning som er etterspurt er å ha mengdetreningen inn i skoletiden, og ikke hjemme. 

Med økt læringstrykk og kortere skoledager overlates denne treningen til sene ettermiddager 
rundt kjøkkenbordet. 

Vi må minske forskjeller mellom barn, ikke øke dem. 

Vi må derfor ha en mengdetrening inn i skolen med tilbud om bistand fra lærer. 

Populært kalt en leksefri skole.  

 

Mange skoler i Norge har praktisert dette over mange år, slik at det finnes erfaringer å ta 
med inn i reformarbeidet. 

Nordre Follo Arbeiderparti ønsker mengdetrening inn i skoletiden.  

Vi vil gi alle like muligheter, hindre forskjeller mellom barn og vi vil ha en skole tilpasset 
dagens familieliv. 

 

Arbeiderpartiet må ta grep om utdanningspolitikken og gå inn for en skolereform hvor 
mengdetrening er en del av skolehverdagen. 

 

 

9. Et seriøst arbeidsliv. 

Vedtak 
Vedtatt enstemmig. Uttalelsen blir dermed: 

Et seriøst arbeidsliv. 

Nordre Follo Arbeiderparti vil ha et arbeidsliv som verdsetter læring, kompetansebygging, 
nytenking og innovasjon. – Om vi skal klare å utvikle og bygge landet inn i en ny framtid, må 
vi ha et seriøst arbeidsliv som tilbyr faste og hele stillinger. 

Bruken av midlertidige stillinger øker både i privat og offentlig sektor. En tredjedel av unge 
voksne i gruppen 30-34 år som har fullført sitt utdanningsløp, er uten fast arbeid. Dette er 
unge i etableringsfasen, med familie og barn, som trenger et forutsigbart arbeidsliv. 
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Faste heltidsstillinger skal være normalen i norsk arbeidsliv. 

 Vi vil  

• ha et seriøst og anstendig arbeidsliv der det kontinuerlig arbeides med å forebygge 
arbeidslivskriminalitet 

• at stillinger i privat og offentlig sektor som hovedregel skal være faste heltidsstillinger. 
Heltidsarbeid skal være normalen.  

• at flere faste stillinger innen alle områder i arbeidslivet; for fagutdannede, akademia, i 
privat og offentlig sektor 

• at tilbudet om faste stillinger gis uten noen form for diskriminering, og uavhengig av 
kjønn, etnisitet, legning mm. 

 

Benkeforslag fra Tuva Moflag 

10. Sykehus Nordre Follo. 

Nytt sykehus for befolkningen i Oslo sør og Follo lokaliseres i Nordre Follo. 

Vedtak 
Vedtatt enstemmig. Uttalelsen blir dermed: 

Sykehus Nordre Follo. 

Nytt sykehus for befolkningen i Oslo sør og Follo lokaliseres i Nordre Follo. 

 

VII Valg 
Valgkomiteens leder Tuva Moflag la fram en enstemmig innstilling fra valgkomiteen.  
 
Vedtak 

 
Styret i Nordre Follo Arbeiderparti  
Leder: Arild Burud 
Nestledere: Anne-Beth Skrede og Morten Ellingsen 
 
Sekretær: Kjell-Arne Ekeberg 
Kasserer: Hans Petter Strifeldt 
Studieleder: Silje Brekke Bakken 
Kvinnekontakt: Charlotte Næss. 
Lederne i lokallagene tiltrer styret. Disse er: 
Langhus - og Siggerud lokallag: Inger-Lise Kvifte Andresen 
Oppegård lokallag Oddbjørn Lager Nesje. 
Ski arbeiderlag: Gunvor Eldegard.  
1. Varamedlem: Annar Bakken 
2. Varamedlem: Eva Haga Rogneflåten 
Gruppelederne i de to kommunenes kommunestyrer tiltrer styret. 
Ordfører tiltrer styret. 
Ski AUFs leder tiltrer styret. 
Stortingsrepresentant Tuva Moflag har stående invitasjon og deltar når hun ønsker. 
Revisorer: Gunnar Wedde og Turid Johansen. 
Vararevisor: Per Nygård. 
 

 

Medlemmer til Representantskapet i Akershus Arbeiderparti  
Arild Burud 
Hanne Opdan 
Kjell-Arne Ekeberg 
Merete Bellingmo 
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Vara: 
Gunvor Eldegard  
Oddbjørn Lager Nesje 

Nominasjon til Akershus Arbeiderpartis styre:  
1.  Anne Beth Skrede 

Delegater til Arbeiderpartiets Landsmøte: 
1. Hanne Opdan 
2. Arild Burud 
3. Morten Ellingsen 

Delegater til Viken Arbeiderpartis Representantskap 
1. Gunvor Eldegard 
2. Arild Burud 
3. Mani Hussaini 

Delegater til årsmøtet i Akershus Arbeiderparti   
1.Arild Burud 
2.Hanne Opdan  
3.Kjell Arne Ekeberg  
4.Gunvor Eldegard 
5.Morten Ellingsen 
6.Inger-Lise Andresen 
7.Oddbjørn Lager Nesje 
8. Merete Bellingmo 
9. Hans Petter Strifeldt 
10. Turid Johansen 
11. Shahid Jamil 
12. Bodil Slettvoll Øvergård 
13. August Wærland Aalandslid (AUF)  
Varakvinner: 
1.Lin Groa Haugen 
2.Hilde Sønnevig 
3.Charlotte Næss 
4. Eva Haga Rogneflåten  
 
Varamenn: 
1.Azar Ul-Hassan 
2. Ronny Sigde 
3.Annar Bakken 
4. Mani Hussaini 
 
I tillegg vil Anne-Beth Skrede delta, som medlem av fylkesstyret. 
Tuva Moflag, stortingsrepresentant kan delta med talerett. 
 

Valgkomite  
Tuva Moflag (leder) 
Aud Jannik Matre  
Bjørn Gunnar Ganger 
Inger-Lise Kvifte Andresen 
Nordre Follo AUFs representant (AUF velger selv sin representant). 
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Årsmøterepresentanter Folkets Hus 
Gerd Schaathun 
Gunnar Wedde 
Kurt Engen. 
Vara: 
Berit Bilet 
Annar Bakken 
Inger-Lise Kvifte Andresen. 
 

Årsmøterepresentanter Samfunnshuset 
Merete Bellingmo 
Vara: Sigurd Birkeland. 
 

Valgkampkomiteen i perioden valgt i 2018 sitter fram til valget.   
 
Jannik Matre (Koordinator) 
Hanne Opdan 
Mani Hussaini  
Annar Bakken. 

 
 
                     

           
 
 

Ski x. februar 2019. 

 

 
           Håkon Heløe        Jostein Nilsen  


